
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 12. december 2019 stillet følgende spørgsmål nr. 

15 (aktstykke 70) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Sofie Carsten Nielsen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 15:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange erstatningsankesager der lå i Styrelsen for 

Patientsikkerhed før udflytningen af opgaven til Styrelsen for Patientklager i Aarhus?”  
 

Svar: 

Af tabel 1 herunder fremgår udviklingen i antallet af indkommende og afsluttede er-

statningsankesager i perioden 2015-2019. 

 

 Tabel 1 - Sagsmængder 2015 2016 2017 2018 2019* 

Erstatningsankesager           

Antal verserende sager primo 1.083 1.024 1.105 962 1.662 

Antal oprettede nye sager 3.089 3.203 3.056 3.131 3.000 

Antal afsluttede sager 3.148 3.122 3.199 2.431 2.592 

Antal verserende sager ultimo 1.024 1.105 962 1.662 2.070 

* Estimater opdateret december 2019 
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